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Protokół nr 24/2021 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu 

Obrady rozpoczęto 22 marca 2020 r. ok godz. 7:30, a zakończono o godz. 08:45 tego samego.  

Na podstawie z art. 15 zzx ust. 1 ustawy z 2.03.2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z 

zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020 r. poz. 374, ze zm.) otwarła o godzinie 7:30 

posiedzenie w trybie zdalnym.  

W posiedzeniu udział wzięło 5 członków komisji. 

Obecni: 

  Radna Sławomira Kuś  

  Radna Monika Paszek  

  Radny Michał Płonka 

  Radny Dionizy Waszczuk  

  Radna Mirosława Sajur  

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

- Tomasz Chudy – Burmistrz Zdun, 

- Miłosz Zwierzyk – Kierownik Wydziału Gospodarki, Rolnictwa i Rozwoju, 

- Małgorzata Grzeszczuk – w/z Skarbnik Gminy,  

- Magdalena Krawczyk – Inspektor ds. rolnych, leśnictwa i gospodarki gruntami,  

- Adrian Matysiak – Inspektor ds. ochrony środowiska, 

- Andrzej Figlak - Prezes OSP Zduny. 

 

Pkt. 1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu Radna Sławomira Kuś 

otworzyła posiedzenie Komisji witając przybyłych. Ustalono, że komisja posiada wymagane quorum 

i jest władna obradować. Członkowie komisji porządek obrad oraz materiały sesyjne otrzymali za 

pośrednictwem programu eSesja.  

Następnie Radna Sławomira Kuś przedstawiła porządek obrad.  

1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej, 

b) w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych, 

c) w sprawie zwolnienia z opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 

przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży należnej w 2021 roku, 
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d)  w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Zduny na 

lata 2021-2026, 

e) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2021 rok, 

f) w sprawie zmian w uchwale w sprawie Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zduny na lata 

2021-2028. 

3. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

a) rozpatrzenie wniosku OSP Zduny o zabezpieczanie środków finansowych w budżecie gminy 

na 2021 rok na realizację zadania: zakup nowego średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego GBA 

dla jednostki OSP Zduny w kwocie 200.000,00zł,  

b) przedstawienie informacji o wniosku w sprawie udostępnienie informacji publicznej na temat 

działania glifosatu, 

c) „GERIATRIA W POWIECIE KROTOSZŃSKIM” - pismo. 

4. Temat z ramowego planu pracy: Funkcjonowanie kotłowni gazowych w mieście Zduny przy  

ul. Kobylińskiej, ul. Łacnowej oraz os. Madalińskiego w Zdunach. 

Uwag do porządku obrad nie wniesiono.  

 

Pkt. 2. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze 

bezprzetargowej, 

Projekt uchwały przedstawiła Magdalena Krawczyk. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady Radna Sławomira Kuś poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Dionizy Waszczuk, 

Mirosława Sajur. 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

b) w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych, 

Projekt uchwały przedstawił Miłosz Zwierzyk. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady Radna Sławomira Kuś poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii 

dróg gminnych. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Dionizy Waszczuk, 

Mirosława Sajur. 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

c) w sprawie zwolnienia z opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży należnej w 2021 roku, 

Projekt uchwały przedstawił Miłosz Zwierzyk. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady Radna Sławomira Kuś poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty  

za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia  

w miejscu sprzedaży należnej w 2021 roku. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Dionizy Waszczuk, 

Mirosława Sajur. 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

d) w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Zduny na lata 2021-2026, 

Projekt uchwały przedstawił Miłosz Zwierzyk. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady Radna Sławomira Kuś poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Zduny na lata 2021-2028.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Dionizy Waszczuk, 

Mirosława Sajur. 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 
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e) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2021 rok, 

Projekt uchwały przedstawiła Małgorzata Grzeszczuk. Zgłoszono pytania do projektu uchwały. 

Radna Sławomira Kuś pytała o przyczyny zmniejszenia subwencji oświatowej.  

Małgorzata Grzeszczuk wyjaśniła, że na podstawie pisma Ministra Finansów, Funduszy i Polityki 

Regionalnej nr ST3.4750.2.2021 z dnia 09 lutego 2021 r. w sprawie wysokości rocznej kwoty 

subwencji ogólnej dla Gminy Zduny na rok 2021 w dziale 758 rozdział 75801 § 2920 pomniejszono 

plan o kwotę 108.463,00 zł. Na początku roku gmina otrzymuje plan na dany rok, a potem subwencja 

jest ponownie przeliczana i kwota uaktualniana na podstawie danych z SIO. W ten sposób subwencję 

ogólną z budżetu państwa zmniejszono o 108 463,00 zł.  

Radna Monika Paszek prosiła o padanie ulic jakie obejmie budowa sieci wodociągowej. W dalszej 

wypowiedzi w imieniu mieszkańców zwróciła się z zapytaniem o możliwość budowy sieci 

wodociągowej na ul. Jagodowej w Zdunach. 

Małgorzata Grzeszczuk wyjaśniła, że wprowadzona kwota dotyczy budowy sieci wodociągowej na 

ul. Słonecznej w Zdunach.  

Miłosz Zwierzyk wyjaśnił, że ul. Jagodowa w dużej części jest drogą prywatną. Gdyz droga 

przynależy do posesji nieruchomości prywatnych. Gmina na udział w drodze ok 5-6 m, a reszta należy 

do właścicieli prywatnych. Gmina może partycypować w kosztach budowy wodociągu tylko na 

gruncie, których jest właścicielem. Pozostałą część mieszkańcy muszą pokryć z własnych środków.   

Radna Monika Paszek prosiła o wyjaśnienie par 5 projektu uchwały:  

§ 5. Określa się limit zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek w kwocie 5.253.435,35 

zł, w tym na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu w kwocie 3.000.000,00zł. 

Małgorzata Grzeszczuk wyjaśniła, że składniki zobowiązania w par. 5 określone zostały w załączniku 

nr 5 na kwotę 5.253.435,35 zł. Na ta kowtę składa się: 3 mln zł na pokrycie przejściowego deficytu, 

a deficyt budżetowy w wysokości 2.733.546,27 zł zostanie sfinansowany przychodami jednostek 

samorządu terytorialnego z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, 

wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 

zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach (§ 905) – pochodzącymi z 

Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych w wysokości 1.409.315,51 zł, przychodami z tytułu 

wolnych środków z lat ubiegłych, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach 

publicznych (§ 950) w wysokości 542.795,41 zł oraz przychodami z zaciągniętych pożyczek i 

kredytów na rynku krajowym (§ 952) w wysokości 781.435,35 zł. Innych pytań do projektu uchwały 

nie wniesiono.  

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadząca obrady Radna Sławomira Kuś poddała projekt uchwały 

pod głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 

2021 rok.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Dionizy Waszczuk, 

Mirosława Sajur. 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

f) w sprawie zmian w uchwale w sprawie Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zduny na 

lata 2021-2028. 

Projekt uchwały przedstawiła Małgorzata Grzeszczuk. Pytań, uwag do projektu uchwały nie 

zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady Radna Sławomira Kuś poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zduny na lata 2021-2028. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Dionizy Waszczuk, 

Mirosława Sajur. 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

Pkt. 3. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

a) rozpatrzenie wniosku OSP Zduny o zabezpieczanie środków finansowych w budżecie gminy 

na 2021 rok na realizację zadania: zakup nowego średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego 

GBA dla jednostki OSP Zduny w kwocie 200.000,00zł, 

Wniosek członkom komisji przedstawił Andrzej Figlak Prezes OSP Zduny – treść wniosku stanowi 

załącznik do protokołu.  

W dłuższej wypowiedzi skierował prośbę do Radnych o zabezpieczenie w budżecie gminy na 2021r 

200 tys. zł na dofinansowanie zakupu średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla jednostki 

OSP Zduny.  

Radny Dionizy Waszczuk prosił o przedstawienie kosztów i źródła finansowania zakupu nowego 

auta. 

Andrzej Figlak w dłuższej wypowiedzi wyjaśnił, że koszt średniego auta wynosi 800 tys. zł, z czego 

400 tys. zł stanowić będzie dotacja z WFOŚ w Poznaniu, 200 tys. zł z budżetu gminy, 

100 tys. z PSP z Warszawy za działania covidwe jednostki oraz 100 tys. zł uzbiera jednostka OSP 

Zduny (w tym 50 tys. zł. ze sprzedaży Jelcza oraz 50 tys. zł ze zbiórki online od mieszkańców  

i darczyńców). Zwrócił uwagę na zły stan techniczny Jelcza i konieczność zakupu nowego wozu. 
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Burmistrz Zdun Tomasz Chudy poparł przedłożony wysokiej Radzie wniosek OSP Zduny. 

Radna Monika Paszek prosiła, aby informacja o zbiórce ukazała się na stronie www.zduny.pl oraz 

stronie fb gminy.  

Burmistrz Zdun Tomasz Chudy odpowiedział, że można informacje umieścić.  

Po dłuższej dyskusji członkowie komisji zgodnie stwierdzili, że nowe auto zabezpieczy gminę na 

kolejne 30 lat i warto spróbować ubiegać się o dofinansowanie na zakup nowego auta.  

W dalszej części obrad prowadząca obrady po wyczerpaniu dyskusji podała pod głosowanie wniosek 

OSP Zduny o zabezpieczaniu środków finansowych w budżecie gminy na 2021 rok na realizację 

zadania: zakup nowego średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla jednostki OSP Zduny  

w kwocie 200.000,00zł. 

Głosowano w sprawie: zabezpieczania środków finansowych w budżecie gminy na 2021 rok na 

realizację zadania: zakup nowego średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego GBA dla jednostki 

OSP Zduny w kwocie 200.000,00zł, 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Dionizy Waszczuk, 

Mirosława Sajur. 

 

b) przedstawienie informacji o wniosku w sprawie udostępnienie informacji publicznej na 

temat działania glifosatu, 

Adrian Matysiak przedstawił Radnym wniosek pana Ernesta Kacik w sprawie udostępnienie 

informacji publicznej w sprawie eliminacji glifosatu z żywności. Członkowie komisji otrzymali treść 

pisma - załącznik do protokołu. Wnioskodawca w piśmie wniósł prośbę o przedstawienie Radnym 

problemu szkodliwość glifosatu.  

W dłuższej wypowiedzi pracownik UM Zduny wyjaśnił, że „glifosat to aktywny składnik 

herbicydów nieselektywnych, czyli po prostu - środków chwastobójczych, pestycydów służących do 

zwalczania chwastów w uprawach rolnych. Środek ten jest obecnie powszechnie stosowany w 

rolnictwie oraz do pielęgnacji i oczyszczania terenów zielonych. Niestety jest to bardzo toksyczny 

herbicyd totalny (nieselektywny). Jego działanie jest tak silne, że potrafi on zniszczyć większość 

roślin zielonych na polach, w ogrodach, na miejskich terenach zielonych, przy zbiornikach wodnych, 

torach kolejowych i wielu innych miejscach, gdzie jest stosowany.  

 Glifosat wykorzystywany jest też w uprawach GMO, dzięki zastosowaniu w roślinach modyfikacji 

genetycznej uodparniającej je na działanie tego herbicydu. Niszczy on bowiem niepożądane rośliny 

(chwasty), a jednocześnie pozostawia bez uszczerbku uprawiane rośliny – tak twierdzi producent. 
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 Na podstawie badań stwierdzono, że pestycyd pozostaje w opryskanych roślinach GMO i w 

konsekwencji jest bezpośrednio spożywany przez ludzi i zwierzęta. Nie bez znaczenia jest też fakt, 

że glifosat wyjaławia glebę niszcząc jej mikro- i makroflorę oraz pożyteczne owady. Wraz z opadami 

jest wypłukiwany z gleby i dostaje się do wód gruntowych, zbiorników wodnych i rzek, a także 

bezpośrednio do wody pitnej powodując jej zatrucie. Potężne ilości pestycydów w żywności są 

bardzo niebezpieczne, dlatego dzieci i dorośli chorują na nowotwory. W 2015 roku Światowa 

Organizacja Zdrowia (WHO) sklasyfikowała glifosat, jako prawdopodobnie rakotwórczy dla ludzi. 

Kolejne badania naukowe wykazują, że ludzie mający styczność z glifosatem zarówno w kontakcie 

bezpośrednim (podczas oprysków) jak i przez żywność mają wyższe ryzyko zachorowania na 

chłoniaka nieziarniczego, raka tarczycy, wątroby, trzustki, nerek i pęcherza moczowego oraz chorób 

takich jak celiakia, choroba Leśniowskiego-Crohna, nietolerancja laktozy, glutenu, stłuszczenie 

wątroby, niepłodność.” Gmina Zduny nie prowadzi pomiarów na stężenie glifosatu w wodzie 

 lub/i w glebie, gdyż nie ma takich uprawnień.  

Po przeprowadzonej dyskusji członkowie komisji uznali, że Rada Miejska nie ma kompetencji  

do podejmowania uchwał w zakresie zakazania stosowania glifosatu.  

c) „GERIATRIA W POWIECIE KROTOSZYŃSKIM” - pismo. 

Treść pisma przedstawiła Barbara Fornal z dnia 2.03.2021 r. (data wpływu 10.03.2021 r.) od 

Stowarzyszenia „Krotoszyn na Nowo” w sprawie przedstawienie zamierzeń projektu „GERIATRIA  

W POWIECIE KROTOSZYŃSKIM”. Po krótkiej dyskusji członkowie przychylili się  

do prośby wnioskodawcy i zaproszenie na najbliższe posiedzenie Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej 

i Ochrony Środowiska otrzyma wnioskodawca w celu przedstawienia najważniejszych założeń 

projektu „GERIATRIA W POWIECIE KROTOSZYŃSKIM”, zasad planowanego działania 

mobilnego i stacjonarnego punktu geriatrii, źródeł jego finansowania oraz roli samorządów jako 

sygnatariuszy projektu.  

4. Temat z ramowego planu pracy: Funkcjonowanie kotłowni gazowych w mieście Zduny przy 

ul. Kobylińskiej, ul. Łacnowej oraz os. Madalińskiego w Zdunach. 

 Po omówieniu projektów uchwał członkowie komisji udali się na wizje lokalną do trzech kotłowni 

gazowych funkcjonujących w mieście Zduny przy ul. Kobylińskiej, ul. Łacnowej oraz os. 

Madalińskiego. Z funkcjonowaniem kotłowni członków komisji zapoznała Jolanta Junony pracownik 

obsługujący kotłownie gazowe.  

Gmina Zduny prowadzi działalność w zakresie produkcji ciepła w trzech kotłowniach gazowych, 

funkcjonujących w mieście Zduny. Obecnie gmina zarządza trzema kotłowniami: 

1) kotłownia gazowa na os. Madalińskiego 4 - 5 kotłów gazowych GENS o moc 750KW, 

dostarczający ciepło do 361 mieszkańców, 
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2) kotłownia gazowa na ul. Łacnowa 60 - 1 kocioł gazowy De Dietrich o moc 221KW, dostarczający 

ciepło do 134 mieszkańców, 

3) kotłownia gazowa na ul. Kobylińska 38 - 2 kotły gazowe BUDERUS o moc 290KW, dostarczający 

ciepło do 61 mieszkańców. 

Cena ciepła za 1 GJ określona jest Uchwała nr XXIV/177/2020 Rady Miejskiej w Zdunach z dnia 30 

września 2020 r. w sprawie zatwierdzenia taryfy dla ciepła dostarczonego z urządzeń zaopatrzenia w 

energię cieplną stanowiących własność Gminy Zduny. 

W taryfie zastosowano jedną grupę odbiorców, którym wytwarzane ciepło jest dostarczane za 

pomocą sieci ciepłowniczej przez Krotoszyńską Spółdzielnię Mieszkaniową i wspólnoty 

mieszkaniowe w Zdunach. Zawarte w uchwale taryfy obowiązują w okresie od dnia 1 października 

2020 r. do dnia 30 września 2021 r. 

Poniższa w tabela przedstawia ceny i stawki opłat za 1 GJ. 

Tabela nr 1. Ceny i stawki opłat. 

Wyszczególnienie J.m. Cena 

netto 

Opłata stała Roczna zł/m2 7,93 

Miesięczna 0,66 

Cena ciepła zł/GJ 59,65 

Okres grzewczy obowiązuje w miesiącach październik – kwiecień. 

Uchwała zawiera również warunki stosowania cen oraz zasady wprowadzania cen. 

Serwis wzywany jest przed uruchomieniem sezonu i na zakończenie sezony oraz przypadku 

wystąpienia awarii pieca.  

Po przeprowadzeniu wizji lokalnej obiektów komisja wnioskuje ponownie o wywóz złomu z 

terenu kotłowni i utylizację starych, zdemontowanych i nieużywanych piecy, które zalegają w 

kotłowniach na ul. Kobylińskiej 38 oraz ul. Łacnowej. Ewentualny zysk ze sprzedaży proponuje się 

przeznaczyć na zakup farby i odświeżenie obiektów. Do kotłowni na os. Madalińskiego nie wniesiono 

uwag. 

Przewodnicząca Komisji RGRiB 

  

              mgr Sławomira Kuś 

Przygotowała:  

mgr Barbara Fornal 

Inspektor ds. obsługi RM  


